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volem que s’aprenga el valencià. I no vaig a utilitzar l’anglés 
en esta trona, perquè lamentablement no el sé .

Però això no els passarà als xiquets i xiquetes i els joves 
valencians, que tindran l’oportunitat en les seues escoles 
d’aprendre les tres llengües: el castellà, el valencià i l’anglés, 
i serà gràcies a les polítiques lingüístiques del Botànic, 
senyora Massó . (Aplaudiments)

Vostés parlen de…, perquè parlen vostés, eh?, dels «països 
catalans», d’«anexión», de «secesión» . Jo no conec ningun 
mapa oficial on estiguen eixos països catalans, però en conec 
un que li l’ensenyaré, de la Conferència Episcopal, les diòce-
sis . Vosté veu aquí, està ratlla que creua Tortosa, Catalunya i el 
País Valencià? L’únic mapa que està penjat en una web i que 
sobrepassa els límits de les províncies que estan en el nostre 
Estatut i en la nostra Constitució, són les diòcesis, senyora 
Massó . (Remors) No sé si no se n’havia adonat. Què farà Vox? 
Anirà al constitucional a dir que la Conferència Episcopal 
retire este mapa? (Aplaudiments) O tal vegada, o tal vegada 
presentarà una iniciativa en estes Corts per a que canvien les 
delimitacions de les diòcesis, senyora Massó? Perquè si no ho 
fa, si no ho fa, totes eixes iniciatives que porta ací vosté ha 
parlat de secessionisme, de catalanisme i que «nos invaden», 
seran un «cuento vellete» que dia el meu rebesavi .

I vaig acabant ja, senyor president . Miren, vostés, senyories 
de Vox, no saben defensar una llengua sense menysprear-
ne una altra . I és que això sí que és una imposició . Perquè si 
per a intentar defendre una llengua hem d’odiar les altres és 
perquè vols imposar la teua. La Constitució i les lleis reco-
neixen la grandesa plurilingüe d’Espanya, i voler aniquilar les 
que no t’agraden és ser un antisistema.

Gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Senyories, amb esta última rèplica hem finalitzat el punt 
número 11. Ara mateixa s’enviarà per al vot telemàtic la fitxa 
a les dos persones, entre elles la consellera de sanitat, a la 
qual espere... ‒senyories, per favor‒ esperem una prompta 
recuperació, i m’informen que segurament al voltant de les 
dotze i quart podríem votar .

Preguntes

El senyor president de les Corts Valencianes:

Mentrestant, anem a passar al següent punt de l’ordre del 
dia, número 12, com ja havíem acordat en Junta de Síndics, i 
anem a passar a les preguntes de control al Consell .

Coneixen el procediment que està contemplat en l’article 159 
del nostre reglament, i l’ordre de les preguntes s’ha fet d’acord 
amb els criteris de la Junta de Síndics del passat 16 de febrer .

Primera pregunta, la número 1 .372, que formula l’il·lustre 
diputat Alfredo Castelló, en nom del Grup Parlamentari 
Popular, al vicepresident segon i conseller d’habitatge .

Té la paraula l’il·lustre diputat Alfredo Castelló . Quan vosté 
vullga, senyoria .

El senyor Castelló Sáez:

Muchas gracias, presidente .

Conseller, todavía sigo estupefacto después de la contes-
tación que dio ayer a nuestro compañero, el señor Pascual, 
porque que a usted le pregunten sobre ocupación en un 
debate, pues es normal que salga por otros derroteros para 
no hablar de ese tema, que aprieta y fuerte; pero que usted 
hable del plan 2 .400 sacando pecho, que es de lo que va 
esta pregunta, a mí me dejó, de verdad, en shock .

Claro, habla usted, «no, pero es que hemos hecho el plan 
2 .400», que lo anunciaron en abril del año pasado para 
hacer viviendas de alquiler, que lo reanunció el presidente 
en septiembre, que lo dejaron desierto en octubre y que 
lo volvieran a dejar desierto en noviembre para anunciar 
que en abril del año siguiente lo volverían a poner en fun-
cionamiento . Pero es que habló de qué bien lo estaban 
haciendo en desahucios, cuando somos número 1 de España 
en desahucios . Habló del registro de demandantes de 
vivienda, donde antes de que borraran sus huellas dactilares 
había 40 .000 familias valencianas esperando una vivienda . 
Ahora solo quedan 4.000. Han hecho la mejor gestión de la 
historia. Usted va a aparecer en todas las gráficas como el 
mejor conseller de la historia por haber borrado el registro de 
40 .000 valencianos esperando una vivienda .

Y habló del parque público de la vivienda y de su cre-
cimiento . Y hace nada me respondía usted a una solicitud de 
documentación que hay 2 .300 viviendas menos en el parque 
público de la vivienda . Pero, ¿en qué mundo vivimos, conse-
ller? ¿En qué mundo vivimos? Por eso le pregunto del tema 
de la vivienda de alquiler .

Claro, cuando usted sale hablando del nuevo plan de la 
vivienda, el socialista y podemita, el que nos recortan 3 
millones de euros, usted dice que está un poquito justo . No, 
un poquito justo, no . Nos han hecho un recorte, conseller . 
Pero usted está ahí, calladito, mudo y manso .

Por eso le pregunto hoy, que esperaba ver la legendaria furia 
podemita saliendo, reclamando, reivindicando los derechos 
de los valencianos, por eso le preguntó cuál es su valoración 
sobre la promoción directa de viviendas públicas de alquiler 
y a través de la colaboración público-privada .

Gracias, presidente . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

La seua pregunta serà contestada pel vicepresident segon .
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El senyor vicepresident segon del Consell i conseller d’Habi-
tatge i Arquitectura Bioclimàtica:

Senyor Castelló, abans de respondre a la seua pregunta, 
deixe’m dir-li dues coses que em semblen importants .

La primera: el registre sobre sol·licituds d’habitatge públic, el 
que està fent precisament és regularitzar les dades que exis-
tien, que efectivament no eren útils ni servien per a poder 
saber exactament quina situació, quina demanda d’habitatge 
públic hi havia en l’administració .

I pel que fa a l’adquisició d’habitatge, l’any passat, el govern 
valencià va fer una inversió de 30 milions d’euros i es varen 
adquirir 400 habitatges a través dels diferents procediments 
previstos legalment, tant el tanteig i retracte, com el concurs, 
com l’adquisició directa. I específicament estan sent útils 
eines com la del tanteig i retracte fetes per aquest govern que 
ens estan permetent intervindre operacions que abans eren 
opaques i que ara, avui, poden posar-se al servei del poble 
valencià, mitjançant una intervenció que permeta adquisicions, 
per cert, a preus inferiors als que són habituals en el mercat .

Dit això, i en resposta a la seua pregunta, valore molt positi-
vament la promoció d’habitatges públics de lloguer i a través 
de la col·laboració publicoprivada . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, vicepresident .

Escoltarem la concreció final de la pregunta. Té la paraula l’il-
lustre diputat Alfredo Castelló .

El senyor Castelló Sáez:

Gracias, presidente .

Mire, conseller, por mucho autotune que ponga usted, pasar 
de 40.000 en un registro a 4.000, es una zafiedad, es una 
gran mentira. ¿Qué quiere que le diga? Han borrado sus 
huellas dactilares, pero hay 40.000 personas que exigen una 
vivienda. ¿Está usted satisfecho?

Mire, este es su plan Hábitat 2030 . A estas alturas tendría 
que haber hecho 1 .333 viviendas de alquiler y ha hecho 0, 
pero usted está satisfecho. A estas horas, usted ha incum-
plido el 90 % de ese plan, ¿lo conoce? Lo hizo su antece-
sor . Si lo conoce, intente cumplir algo, porque esto es un 
desastre. El 90 % incumplido a fecha de hoy. Y en su parque 
público tiene 2.300 viviendas menos. Claro, habrá hecho…, 
habrá comprado 400, pero hay 2 .300 viviendas menos, 
porque me lo contestó usted a mí . Déjese de historias .

Por otro lado, fíjese lo que me ha llegado a una solicitud 
de documentación, porque pedí que me dijeran para este 
tema qué ingresos había realizado el estado y resulta que el 
estado ingresó en el año 2020 para promoción de viviendas 
de alquiler, 41,5 millones de euros . ¿Cuánto se ha gastado 
usted? ¡Cero euros! (Se sent una veu que diu: «¡Toma ya!») Y le 
parece una valoración positiva. Pues, adelante.

Pero lo más grave es que en 2021, ¿sabe lo que llegó aquí? 
Pues…, nada. ¿Y, usted, ha reclamado? Tampoco. Entonces, 
conseller, ¿qué tipo de gestión es esta? ¿Cómo es que usted 
está tan feliz? ¿Cómo es posible que habiendo promovido 
cero viviendas públicas de alquiler, cero protegidas, cero 
viviendas sociales, teniendo la vivienda protegida muerta, 
teniendo las calificaciones en rehabilitación protegida a cero, 
la Comunidad Valenciana, cero calificaciones,…

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyoria, moltes gràcies .

El senyor Castelló Sáez:

…¿cómo es posible que usted esté satisfecho? ¿A quién 
quiere engañar?

Gracias, presidente . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Contestarà el vicepresident del Consell, quan vosté…

El senyor vicepresident segon del Consell i conseller d’Habi-
tatge i Arquitectura Bioclimàtica:

Mire, senyor Castelló, criden l’atenció, sincerament, les 
seues valoracions respecte a la política d’habitatge públic de 
lloguer i a la col·laboració publicoprivada . Un té la sensació 
que de tant d’esborrar el rastre de corrupció que esquitxa el 
seu partit, (veus) de tant esborrar-lo, s’han oblidat vostés . . . 
(Veus) S’han oblidat vostés . . .

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories .

El senyor vicepresident segon del Consell i conseller 
d’Habitatge i Arquitectura Bioclimàtica:

 . . .de solars que deixaren deserts, de promocions iniciades i 
mai acabades . I s’han oblidat vostés . . .

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories .
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El senyor vicepresident segon del Consell i conseller 
d’Habitatge i Arquitectura Bioclimàtica:

...del desmantellament sistemàtic del parc públic d’habitatge 
que es va produir sota els governs que vostés dirigien . 
(Aplaudiments)

Ara bé, a diferència de vostés, a diferència de vostés aquest 
govern sí que treballa per ampliar i dignificar el parc públic 
d’habitatge. Li vaig a donar algunes dades relatives a les 
preguntes que vosté feia . Primera, des de l’inici del govern 
del Botànic, s’han finalitzat 109 habitatges protegits, 109 
famílies que han pogut tindre accés a una llar.

Li dic més, s’ha activat, efectivament, sí, s’ha activat el Pla 2.400. 
Jo no sé ben bé si sap vosté de què està parlant quan parla d’açò. 
Li comente, és un programa que permetrà iniciar la construcció 
de 2.457 vivendes que tinguen un lloguer assequible, o el que 
és el mateix, un important impuls per al sector de l’edificació, 
que ara serà possible gràcies als fons europeus i gràcies a una 
inversió de 294 milions d’euros, en col·laboració publicopri-
vada, que pot arribar a generar 13 .500 llocs de treball al terri-
tori de la Comunitat Valenciana .

I una última dada, i una última dada, si em permet vosté, 
que em sembla important . Pel que fa a la promoció privada, 
per mitjà de l’Entitat Valenciana d’Habitatge i Sòl, senyor 
Castelló, estem impulsant en les localitats de Castelló, d’Al-
coi i València la nova construcció de 44 edificis pilot d’habi-
tatge públic, innovador i sostenible .

Mire, senyoria, com vosté sap, aquests són exemples de 
polítiques que estan orientades a garantir el dret a l’habi-
tatge. Sense prometre miracles, en política no són possi-
bles els miracles, però li he comentat alguns exemples del 
que estem fent . Eixa és la nostra prioritat i eixa és la raó de 
ser de les polítiques d’aquest govern en matèria d’habitatge. 
Si aquesta haguera sigut també la prioritat dels governs 
que vostés dirigien, no ens hauríem trobat el parc públic en 
una situació d’abandonament, com així ha estat, com el van 
deixar vostés . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, vicepresident .

Senyories, passem a la següent pregunta, la número 1 .321, 
formulada per la il·lustre diputada Elena Bastidas a la vice-
presidenta primera del Consell i consellera d’igualtat .

La senyora Bastidas Bono:

Gracias, señor presidente .

Señora Oltra . Desde mi grupo hemos alertado en numero-
sas ocasiones del aumento de la pobreza en nuestra comu-
nitat con datos avalados por organismos y entidades fuera 
de toda duda y respetadas por todos . Sin duda las conse-
cuencias de la pandemia lo están agravando, pero es que 
ya veníamos de unos porcentajes durísimos de asumir . 
Este aumento de la pobreza afecta con mayor crudeza a las 

mujeres, por si no fuera suficiente con la incontestable e 
injusta brecha salarial que muchas de ellas tienen que sufrir.

La feminización de la pobreza en España y en la comunitat 
es un hecho . El movimiento «Pobreza cero» denuncia que 
en la Comunidad Valenciana hay medio millón de perso-
nas que viven con menos de quinientos euros de ingresos al 
mes y que 350 .000, la mayoría mujeres, reciben una pensión 
que las sitúa por debajo del umbral de la pobreza . Cáritas 
también nos alerta en su informe de una preocupante croni-
ficación de la pobreza en la comunitat, que se ha agudizado, 
y nos alerta también de que una de las brechas de exclusión 
más activas y profundas es el género.

Después de siete años en el gobierno esta es la dura reali-
dad, la que desmonta la imagen que usted pretende proyec-
tar . Señora Oltra, ¿qué medidas ha tomado y está tomando 
para acabar con la feminización de la pobreza en nues-
tra comunitat? ¿En qué cree que usted está fallando para 
que, en lugar de reducirse año tras año, vaya en aumento? 
(Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Contestarà la vicepresidenta primera del Consell i consellera 
d’igualtat a la pregunta que s’acaba de formular .

Quan vosté vullga . . ., un segon .

Quan vosté vullga, vicepresidenta .

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

Gràcies, senyor president .

Gràcies, senyora diputada .

En primer lloc, permeta’m que en un dia com hui, 24 de 
febrer de 2022, on ha esclatat una guerra al bell centre del 
nostre continent, les primeres paraules siguen dir que no a 
la guerra, l’únic camí és la pau . I que, per descomptat, esta 
agressió il·legítima de Rússia a Ucraïna esperem que, a través 
del treball diplomàtic que faça la Unió Europea, ho pugam 
solucionar i no provocar el que provoquen les guerres, que 
són morts de persones civils, que és crueltat . I que és també, 
i encara no acabada la pandèmia, unes conseqüències soci-
als, civils i econòmiques terribles . Així és que condemnar la 
il·legítima i mostrar el recolzament a la Unió Europea per a la 
resolució pacífica, diplomàtica, del conflicte. (Aplaudiments)

Dit açò, li agraïsc molt la pregunta, perquè efectivament, 
l’empobriment, la feminització de l’empobriment és quel-
com que ens ha ocupat, vosté molt bé sap, des del govern 
del Botànic des del 2015 . Ahí ja estava el pla VICS, que 
vosté coneix, en què s’alertava que l’empobriment té cada 
volta més cara de dona, i també d’infància, perquè normal-
ment l’empobriment infantil ve arrossegat per la feminització 
de l’empobriment. I, en eixe sentit, hem de parlar de trencar 


